
Protokół Nr 14.2012

 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło 
się w dniu 26 stycznia 2012 roku w godzinach 1230 – 1420.

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na 

12  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 11. W związku z tym obrady Komisji  
i podejmowane decyzje są prawomocne. 
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta Ełku  - Artur Urbański,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski.
• Radny – Tomasz Przekop.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia  do projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad najbliższej sesji Rady 

Miasta.
4. Informacja Wydziału Edukacji dotycząca spraw podejmowanych przez Wydział za 

poprzedni kwartał.
5. Propozycje do planu pracy Komisji na 2012 rok.
6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu 1- go
Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz zapoznał  zebranych z porządkiem 

obrad.
Radni nie wnieśli  uwag i  w głosowaniu jawnym; 7 głosami „za” - jednomyślnie przyjęli 
porządek obrad jak wyżej.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag do 

protokółu z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i w  głosowaniu  jawnym;  7  głosami  „za”  - 

jednomyślnie przyjęli protokół Nr 13.2011 z dnia 15 grudnia 2011 roku.

Do punktu  3- go 
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie 

z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił  projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie miasta Ełku na 2012 - pkt. I) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych 
i nadzorowanych przez Wydział Strategii i Rozwoju:
pkt. 2 Projekt: „Ełckie Centrum Rewitalizacji Społecznej”:

W  związku  z  wytycznymi  Instytucji  Zarządzającej  dotyczącymi  realizacji  Projektu 
„Ełckie  Centrum Rewitalizacji  Społecznej”  nr  umowy 2/P/2011  z  dnia  26  października 
2011r., a także w związku ze zmianą harmonogramu rzeczowo - finansowego zachodzi 
konieczność  korekty  planu  dochodów  i  wydatków  zaplanowanych  na  jego  realizację 



w budżecie Miasta na 2012r. 
Korekta dotyczy poniesienia wydatków między paragrafami poprzez wyodrębnienie „7”- 
85%  dofinansowania  i  „9”  -  15%  dofinansowania,  a  także  wkładu  własnego  na  „0”. 
Zmniejsza się kwota dofinansowania ze środków unijnych, a zwiększa się dofinansowanie 
z budżetu państwa.

Głównym  celem  programu  jest  aktywizacja  osób  wykluczonych  lub  zagrożonych 
wykluczeniem społecznym, ze szczególnym uwzględnieniem dzieci i młodzieży w wieku 
10 – 20 lat, pokazanie oraz nauczenie młodych ludzi życia i funkcjonowania w innej formie 
niż to, co przekazuje im ulica oraz niewydolna wychowawczo rodzina, a zatem pokazanie 
młodym ludziom alternatywy do tego, czego uczy ich ulica i patologiczna rodzina. 

W ramach projektu będą realizowane wydatki bieżące: zakup wyposażenia do biura 
oraz sali konferencyjnej w kamienicy przy ul. Małeckich 3, zakup materiałów biurowych, 
pokrycie kosztów eksploatacji biura projektu i sali konferencyjnej, promocja projektu, np. 
konferencje,  foldery,  publikacje,  ogłoszenia,  a  także  wydatki  inwestycyjne:  zakup 
przenośnego sprzętu nagłaśniającego, przenośnego boiska, materiałów i rekwizytów do 
mini projektów.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 8 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  8 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2012 rok.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały w sprawie  zamiaru 

przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  nr  6  wchodzącej  w  skład  Zespołu  Szkół 
Samorządowych w Ełku z siedzibą przy ul. Suwalskiej 15  w Szkołę Podstawową nr 6 
Sportową.

Podstawą do zakładania szkół sportowych jest art. 5 i 58 ustawy z dnia  7 września 
1991  roku  (Dz.  U.  Z  2004  r.  Nr  256,  poz.  2572  ze  zm.).   Odnośnie  przekształcenia 
szkoły,  tj.  odnośnie  projektu  niniejszej  uchwały  -  art.  59  cytowanej  wyżej  ustawy. 
Nadmienia się, iż przekształcenie istniejącej w Ełku Szkoły Podstawowej nr 6  w Szkołę 
Podstawową nr  6 Sportową wiąże się  z  zawarciem porozumienia z  Powiatem Ełckim, 
zważywszy, iż zakładanie i prowadzenie publicznych szkół sportowych należy do zadań 
własnych  powiatu,  tj.  w  myśl  regulacji  prawnej  zawartej  w  art.  5  ustawy  o  systemie 
oświaty. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław  Zalewski  dodał,  że  przekształcenie  szkoły 
wiąże się z procesem likwidacyjnym, zgodnie z procedurą trzeba powiadomić Kuratora 
Oświaty.

Radny  Adam  Dobkowski  –  czy  były  prowadzone  rozmowy  z  Zarządem  Powiatu 
odnośnie kwestii finansowych? Ile dopłacamy do szkół poza subwencję oświatową?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  rozmawialiśmy  z  Wicestarostą,  wczoraj 
poszło  oficjalne  pismo.  Jeśli  chodzi  o  liceum ogólnokształcące,  to  tutaj  wchodzimy w 
uprawnienia  Powiatu,  zwykłe  liceum,  które  obecnie  funkcjonuje  w  ZSS będzie  powoli  
wygaszane z chwilą powstania szkoły sportowej. 

Jeśli  chodzi  o  subwencję,  to  dopłacamy do  wszystkich  naszych  szkół.  Na  szkołę 
sportową subwencja będzie zwiększona o 2%, na pewno jednak trzeba będzie jeszcze 
dołożyć własne pieniądze. Wyższa subwencja pojawi się dopiero w 2013 roku.

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski – ta dokładka do jednego ucznia to 
około 1400 zł. W pełnym profilu szkoła sportowa ma mieć o 6 oddziałów więcej niż obecny 
Zespół Szkół Samorządowych.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 9 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  9 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 6 



wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samorządowych w Ełku z siedzibą przy ul. Suwalskiej 
15  w Szkołę Podstawową nr 6 Sportową.

Do punktu  4- go 
Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  zapoznał  członków  Komisji 

z informacją z realizacją zadań Wydziału Edukacji w IV kwartale 2011 roku -  informacja 
w załączeniu do protokołu.
Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją – nie wniesiono uwag.

 
Do punktu  5- go

  Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz przedstawił  członkom  Komisji 
propozycje planu pracy Komisji na 2012 rok – w załączeniu do protokołu.
Radny zgłosili następujące propozycje:
− Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  do  pkt.  4  należy  dodać 

również szkołę sportową oraz przedszkole „Ekoludki”, gdzie powstała dodatkowa grupa 
żłobkowa. Związane jest to z wnioskami Komisji  dotyczącymi wykonania ogrodzenia 
przedszkola, 

− radny Zbigniew Jędrkiewicz – temat dotyczący prawidłowego żywienia.  Chodzi  tutaj 
o  szkolenie  nauczycieli.  Taki  punkt  powinien  znaleźć  się  również  w  planie  pracy 
Komisji.  Jako  pkt.  15.  Sprawozdanie  z  realizacji  projektu  edukacji  żywieniowej  w 
szkołach. Chciałby również pojechać w sprawie szkoleń nauczycieli do Olsztyna razem 
z Naczelnikiem Wydziału Edukacji.

− Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – dobrze byłoby również wybrać się jesienią z 
wizytą do Ełckiego centrum Kultury oraz siedziby muzeum przy ul. Małeckich 3.

Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 9 głosami „za”  -  jednomyślnie przyjęli  plan 
pracy Komisji  na 2012 rok wraz ze zgłoszonymi  dodatkowymi punktami.  Przyjęty plan 
pracy Komisji w załączeniu do protokołu.

Do punktu  6- go 
Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz poinformował, że wpłynęła odpowiedź 

na  wniosek  radnej  Ireny  Markowskiej  dotycząca  imprez  z  ełckimi  wykonawcami  –  w 
załączeniu do protokołu. Nie do końca na taką odpowiedź Komisja liczyła.

Radna Irena Markowska – chodziło o to, by naszymi ełckimi wykonawcami, zespołami 
częściowo zastąpić występy drogo opłacanych gwiazd. Na części dużych imprez mogli by 
występować nasi wykonawcy za niewielką odpłatnością. Nie chodziło zatem o wykaz, że 
ełccy wykonawcy też występują.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – w 2011 roku 95% występujących w ramach 
koncertów na Placu Jana Pawła II to byli ełczanie. Jest to dobre dopełnienie, gdyż nasi 
wykonawcy niejednokrotnie są na poziomie artystycznym tych „gwiazd”.  Widowiska są 
artystycznie  dopracowane,  pewien kłopot  jest  z  promocja  tych  zdarzeń.  W 2013 roku 
chcemy wydać płytę z kolędami z okazji ich 20-lecia. Można byłoby procentowo określić 
udział  naszych  wykonawców i  gwiazd.  Nasi  wykonawcy powinni  stanowić  dopełnienie 
imprez.

Radny Karol  Marchel  –  trzeba  rozróżnić  tutaj  dwa  rodzaje  występów,  te  otwarte  i 
zamknięte, gdzie płaci się za wstęp. Czy ECK dopłaca do organizacji?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  ogólnie  koszty  się  bilansują.  Są  jednak 
sytuacje, gdzie trzeba dokładać. W przyszłym roku chcielibyśmy poszerzyć organizację 
ełckiego  lata  muzycznego  i  spróbować  zlecić  jakiemuś  ze  stowarzyszeń  w  ramach 
rozpisanego konkursu ofert. Warunkiem byłyby, aby występowali tylko ełccy wykonawcy 
z kwotą np. 30 tys zł.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański poruszył sprawę wypowiedzi mediów na temat 
zmian  w  obwodach  szkolnych.  To  co  było  pojawiło  się  w  prasie  nie  ma  żadnego 



odzwierciedlenia w rzeczywistości. Taki szum medialny powoduje jedynie dezinformację.
Radny Tomasz Przekop – dobrze byłoby te obwody, gdzie mają zostać wprowadzone 

zmiany dać do zaopiniowania przez Rady Rodziców szkół zainteresowanych.
Radny Karol Marchel – nie są to kompetencje Rad Rodziców.
Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  –  w  tej  chwili  nie  ma  już  nawet 

potrzeby zasięgania opinii Kuratora Oświaty.
Radny Tomasz Przekop zwrócił  się  z  pytaniem – czy dyrektorzy którejś  z naszych 

placówek  oświatowych  sygnalizowani  problem,  że  któryś  z  ich  nauczycieli  po 
zmniejszeniu liczby oddziałów może stracić pracę?

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  –  są  wytyczne  opracowane  do 
arkusza  organizacyjnego.  Zawsze  bierze  się  pod  uwagę  zasoby  zawodowe,  nawet 
przesuwając do innych placówek. Ten czynnik ludzki jest brany pod uwagę. Co nie znaczy, 
że  nauczyciele  nie  odchodzą.  Jest  to  jednak  związane  np.  z  zatrudnieniem na  czas 
określony.

Radny Karol Marchel – poruszył sprawę rozszerzenie opieki świetlicowej, czy o tym 
temacie się  myśli?  To jest  ważny temat.  Może warto byłoby pomyśleć  o rozszerzeniu 
opieki świetlicowej do godziny 17-ej i również dla dzieci starszych.

Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz  –  poruszył  sprawę  skateparku. 
Zwróciły się osoby jeżdżące na rowerach w sprawie trasy krosowej, projekt zakłada tor 
betonowy nie drewniany.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – okazało się, że mamy zupełnie inne pojęcie 
skateparku. Projekt był  uzgodniony z zainteresowanym stowarzyszeniem, które wniosło 
kilka uwag.  Chcielibyśmy również obok skateparku wygospodarować tor dla rowerzystów. 
Mamy  ideę  kreowania  powoli  różnych  odmian  tego  sportu  ekstremalnego.  Myślimy 
również o siłowni na „powietrzu”.

Radny  Waldemar  Pieńkowski  zwrócił  się,  aby  wystąpić  do  Kuratora  Oświaty  w 
Olsztynie,  by  eliminacje  do  przedmiotowych  olimpiad  odbywały  się  również  lokalne  w 
Ełku. W tej chwili wrócono ponownie do centralizacji i wszystkie eliminacje odbywają się 
tylko i wyłącznie w Olsztynie.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – na pewno porozmawiamy przy okazji na ten 
temat z Kuratorem i wyjaśnimy tą kwestię.

Przewodniczący  Komisji   Konrad  Siemienkiewicz  zwrócił  się  z  pytaniem  –  czy 
zasiłek pielęgnacyjny dla osób niepełnosprawnych  wypłacany w kwocie 153 zł ulegnie w 
tym roku zwiększeniu? Prosi o odpowiedź.

Z-ca Przewodniczącego Komisji  Ewa Awramik – jest  pytanie od uczniów ze szkoły 
wiejskiej – czy możliwe byłoby ich przeniesienie do szkoły miejskiej?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – w ramach dobrej współpracy możemy przyjąć 
każdego chętnego ucznia. Oczywiście na zasadzie dopełnienia naszych oddziałów.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                     Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                     Konrad Siemienkiewicz
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